



2025

BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China

“了解中国” 北外“汉语桥”夏令营

HOSTED:



CENTER FOR LANGUAGE
EDUCATION AND COOPERATION
中外语言交流合作中心



北京外国语大学
BEIJING FOREIGN STUDIES UNIVERSITY

ORGANIZED:



外语教学与研究出版社
FOREIGN LANGUAGE TEACHING AND RESEARCH PRESS



2025 BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China

Beijing, with its ancient charm and modern vitality, is lush with greenery and picturesque scenery in the height of summer. In 2025, Beijing Foreign Studies University (BFSU) warmly invites young people from around the world to join **the BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China**. Together, we will embark on a dream journey that combines language learning and cultural exploration. During this beautiful summer, let us create unforgettable memories together and experience the unique charm of Chinese civilization.

The BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China focuses on Chinese language and cultural courses. It aims to promote international understanding and cross-cultural exchange. Besides learning the Chinese language, participants will get to explore the ancient and modern capital, experience Chinese culture and arts, and make friends with open hearts. Here, young people from around the world will delve into the profound essence of Chinese culture, experience the vibrant energy of modern Beijing, learn authentic Chinese, engage in cultural activities, taste traditional Chinese cuisine, and visit places of interest. They will also have the opportunity to showcase the unique charm of their own countries, contributing to the camp's diverse cultural atmosphere. This summer camp serves as a platform to build friendships, celebrate youth, connect the world, and inspire aspirations. Beijing Foreign Studies University looks forward to joining hands with young friends from all nations to showcase their talents, promote cultural exchange, and foster mutual understanding. Together, let us leave the cultural imprint of the youth of the new era on this ancient yet vibrant land!

2024 “了解中国”北外“汉语桥”夏令营
2024 BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China





2025 BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China

Time and Location

July 30—August 12, 2025 Beijing, China

Activities

Chinese language learning and practice, Chinese cultural lectures and hands-on experiences, visits to places of interest, art appreciation, cultural exchanges, get-togethers between Chinese and international students, and more.



Concept

- Tiered Chinese Language Teaching: Offer courses designed for different proficiency levels to help learners gain a deeper understanding of Chinese language and culture.
- Multicultural Exchange Activities: Facilitate cultural integration and interaction among participants from various countries through non-verbal activities.
- Classic Beijing Cultural Experience: Organize immersive tours to explore Beijing's rich historical heritage and modern development.

Life Management

- One chaperon and one language assistant per team for daily life arrangements
- Full-time security personnel and dormitory supervisors for campsite safety
- Meals in compliance with national food safety standards
- Bus transportation with accompanying tour guides, school doctors, and staff members

Scale

Estimated 150 participants (including chaperons)

Language

Chinese and English, with additional language services available in Spanish, German, Bulgarian, Korean, Hungarian, Italian, etc.

Expenditure

The program will cover the expenses for participants and chaperons during their stay in Beijing, including accommodation, transportation (with group airport pick-up and drop-off services on registration and departure days), course learning, cultural tours, and insurance (only travel accident insurance within China; participants are strongly advised to purchase international travel insurance covering the entire trip in their home country).





2025 BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China

Qualifications

- Qualifications for camp students: basic physical and mental fitness for participating in overseas summer camps; abiding by disciplines and rules of the summer camp; signing the summer camp participation statement; undergraduates, postgraduates, and doctoral students from recognized overseas public and private universities or related educational institutions who have passed HSK1/YCT3 or above examination; aged between 18 and 30 years old, of non-Chinese nationality, and whose native language is not Chinese; having not participated in the “Chinese Bridge” offline summer camp for foreign students within three years; good health, suitable for international travel.
- Qualifications for chaperons: a passion for education, affinity, a sense of responsibility, strong communication skills, and adaptability to new environments; in good health, suitable for international travel; experienced in student management and leading overseas study tours; proactive and responsible, committed to staying within the camp unless granted permission to leave; signing the summer camp participation statement; proficient in both Chinese and the native language of the team; able to keep contact with the BFSU program team via WeChat; responsible for organizing and rehearsing performances or activities for the team.
- Selection: each Confucius Institute (CI) will conduct interviews to select and recommend 15-30 students and 1-2 chaperons.
- Preparation: each CI team is encouraged to prepare 1-2 performances for the Closing Ceremony Get-together. *(Costumes and props needed in all activities shall be prepared by the team members themselves, and please make sure to inform the project team in writing at least one month in advance of any special requirements.)*



Contact

- Hosted by: Office of Confucius Institutes, BFSU
- Organized by: Foreign Language Teaching and Research Press
Sun Jia, Wang Xiaowei
Telephone: 0086-10-88819673 / 88819616
Email: sunjia@fltrp.com / wangxw@fltrp.com





2025 BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China

Timetable

Time	Activities
July 30 (Wednesday)	Arrival; Orientation activities; Chinese language course.
July 31 (Thursday)	Chinese language course; Opening ceremony, ice-breaking activities; Language practice: Language partner exchange.
August 1 (Friday)	Chinese language course; Cultural experience class (traditional Chinese painting/tea art/martial arts/cucurbit flute); Language and culture tutoring.
August 2 (Saturday)	Chinese language course; Cultural Tour: Tiananmen Square, The Forbidden City; Language and culture tutoring.
August 3 (Sunday)	Cultural Lecture: Contemporary Chinese society; Cultural Tour: National Museum of China; Cultural appreciation (Peking Opera, martial arts).
August 4 (Monday)	Cultural Tour: The Great Wall; Cultural experience class (traditional Chinese painting/tea art/martial arts/cucurbit flute); Language and culture tutoring.
August 5 (Tuesday)	Cultural Lecture: Traditional Chinese medicine and herbs; Exchange activity: Sino-foreign Youth Forum; Language and culture tutoring.
August 6 (Wednesday)	Chinese language course; Cultural experience class (traditional Chinese painting/tea art/martial arts/cucurbit flute); Closing ceremony preparation.
August 7 (Thursday)	Cultural Lecture: Exploring Chinese society and its digital transformation; Cultural Tour: The Summer Palace; Cultural Tour: Shougang Park (night view).
August 8 (Friday)	Cultural Tour: One-day suburban Beijing tour; Language practice.
August 9 (Saturday)	Chinese language course; Cultural Tour: The Temple of Heaven; Language and culture tutoring.
August 10 (Sunday)	Chinese language course; Cultural experience class (traditional Chinese painting/tea art/martial arts/cucurbit flute); Language and culture tutoring.
August 11 (Monday)	Chinese language course; Cultural Lecture: Chinese etiquette and customs; Language and culture tutoring.
August 12 (Tuesday)	Closing ceremony and final presentation; Cultural Tour: Silk Street; Departure.

Note: The schedule is subject to adjustment based on actual circumstances.





2025

“了解中国”

北外“汉语桥”夏令营

BFSU Chinese Bridge
Summer Camp:
Understanding China

主办单位:



承办单位:



外语教学与研究出版社
FOREIGN LANGUAGE TEACHING AND RESEARCH PRESS



2025 “了解中国” 北外“汉语桥”夏令营

盛夏时节的北京，古韵今风、相映成趣，绿意葱茏、景致如画。2025年暑期，北京外国语大学诚邀全球青年共赴“了解中国”北外“汉语桥”夏令营，开启一段融汇语言学习与文化体验的梦想之旅。在这美好的夏日时光里，让我们共同编织难忘的青春记忆，感受中华文明的独特魅力。

“了解中国”北外“汉语桥”夏令营将以中国语言文化课程为核心，秉承促进国际理解和跨文化交流的宗旨，在北京带领营员们开口说汉语、开眼看古都、开心学才艺、开怀交朋友。在这里，来自世界各地的青年将共同探索中华文化的深邃底蕴，感受现代北京的蓬勃活力，学习地道中文、体验中华才艺、品尝传统美食、游览名胜古迹，并有机会展示本国风采，为夏令营注入多元文化元素。本次夏令营是建立友谊、舞动青春、连接世界、启航梦想的舞台，北京外国语大学期待与各国青年朋友一同展现自我风采，共同推动世界各民族文化的互鉴与交融，在这片古老而又充满活力的土地上，留下属于新时代青年的文化印记！

2024 “了解中国”北外“汉语桥”夏令营
2024 BFSU Chinese Bridge Summer Camp: Understanding China





2025“了解中国” 北外“汉语桥”夏令营

时间、地点

2025年7月30日至8月12日，中国北京

活动内容

中文学习、文化讲座、语言实践、中华文化体验、
名胜参观、艺术欣赏、文化交流、中外联欢等

设计理念

- 开展分层次中文教学，帮助不同水平学习者深入了解中国语言文化
- 组织多元文化交流活动，以非语言形式促进多国间的文化融合与互动
- 策划北京经典文化体验之旅，亲身感受中国的历史底蕴与现代发展

生活管理

- 每个小队由带队教师和语言助理共同负责生活管理
- 营地设专职保安及宿管人员负责营地安全
- 安排符合国家食品安全标准的用餐
- 外出统一安排大巴车，导游、校医、工作人员随行陪同



预计规模

150名营员（含带队教师）

项目语言

中文、英语（提供西、德、保、韩、匈、
意等语言服务）

费用承担

项目将承担营员和带队教师在北京期间的食宿、交通（含报到、离营当天集体接送机服务）、课程学习、参观游览、保险（中国境内旅游意外险，请参营人员在所在国购买覆盖全程的国际旅游保险）费用。





2025“了解中国” 北外“汉语桥”夏令营

参与方式

- **营员条件：**有参加海外夏令营的基本身体和心理条件，遵守项目纪律规定，签署参营声明；境外正规公立或私立学校、相关教育机构在读大学生、硕士生及博士生，须通过HSK1级/YCT3级以上考试；年龄18-30周岁，非中国国籍，母语非汉语；三年内未参加过“汉语桥”外国学生线下夏令营项目；身体健康，适合国际旅行。
- **教师条件：**热爱教育事业，有亲和力、责任心，沟通能力、环境适应能力强；身体健康，适合国际旅行；具有丰富的学生管理经验和海外游学带团经验；积极负责、不擅自离营，签署参营声明；熟练掌握中文及小队语言，可以使用微信与项目组联络，负责小队节目/活动的编排、组织工作。
- **选拔方式：**各孔院面试、选拔、推荐15—30名营员，1—2名带队教师。
- **准备工作：**鼓励各孔院小队准备1—2个文艺节目参加闭营仪式联欢。
(服装道具需由各队自行准备，如有特殊要求需项目支持务必提前1个月书面告知项目组)



联系方式

- **主办单位：**北京外国语大学孔子学院工作处
- **承办单位：**外语教学与研究出版社

联系人：孙 嘉
电 话：0086-10-88819673
邮 箱：sunjia@fltrp.com

王晓玮
0086-10-88819616
wangxw@fltrp.com





2025“了解中国” 北外“汉语桥”夏令营

活动安排

时间	活动内容
7月30日（星期三）	营员抵达 熟悉营地，参观校园 中文课
7月31日（星期四）	中文课 开营仪式，破冰活动 语言实践——语伴交流
8月1日（星期五）	中文课 文化体验课（国画/茶艺/武术/葫芦丝） 语言文化辅导
8月2日（星期六）	中文课 参观考察：天安门广场、故宫博物院 语言文化辅导
8月3日（星期日）	文化讲座：当代中国社会 参观考察：国家博物馆 文化欣赏（京剧、武术）
8月4日（星期一）	参观考察：长城 文化体验课（国画/茶艺/武术/葫芦丝） 语言文化辅导
8月5日（星期二）	文化讲座：中医中药 交流活动：中外青年论坛 语言文化辅导
8月6日（星期三）	中文课 文化体验课（国画/茶艺/武术/葫芦丝） 闭营汇报辅导
8月7日（星期四）	文化讲座：探索中国社会及其数字化发展脉搏 参观考察：颐和园 参观考察：首钢园（夜景）
8月8日（星期五）	参观考察：京郊一日游 语言实践
8月9日（星期六）	中文课 参观考察：天坛 语言文化辅导
8月10日（星期日）	中文课 文化体验课（国画/茶艺/武术/葫芦丝） 语言文化辅导
8月11日（星期一）	中文课 文化讲座：中国礼仪文化 语言文化辅导
8月12日（星期二）	闭营仪式暨总结汇报 参观考察：秀水街 营员离营

注：日程安排可能会根据实际情况进行调整

